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Zápis ze zasedání 
Akademického senátu Fakulty humanitních studií  

Univerzity Karlovy 
dne 11. ledna 2024 

Přítomno: 
Varvara Borisova, Samuel Csanda, Jan Horský, Tatiana Chavalková Badurová, Matěj Krofta, Selma 
Muhič Dizdarevič, Hedvika Novotná, Marie Novotná, Petr Pavlík, Martina Plass, Martina 
Pustková, Jana Wohlmuth Markupová, Markéta Zandlová 
CELKEM PŘÍTOMNO: 13 

Omluveno: 
Markéta Pražáková Seligová, Ludmila Maria Wladyniak 
CELKEM OMLUVENO: 2 

Nepřítomno: 
- 
CELKEM NEPŘÍTOMNO: 0 

Hosté: 
Věra Sokolová, Jana Jeníčková, Dana Bittnerová, Sára Říhová, Karolína Horáčková 
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Návrh programu jednání: 

1) Zahájení zasedání a schválení navrženého programu 

2) Schválení zápisu ze zasedání AS FHS UK konaného dne 14. prosince 2023 
(předkládá předsednictvo) 

3) Informace děkanky 

4) Různé 

1) Zahájení zasedání a schválení navrženého programu 

J. Wohlmuth Markupová zahájila zasedání, uvítala přítomné členy a členky AS FHS UK jakož i 
děkanku V. Sokolovou, ostatní členky jejího kolegia a další členky akademické obce FHS UK. V 
souvislosti s tragickými událostmi na FF UK následovala minuta ticha za zesnulé. 

Posléze informovala o rezignaci M. Hampeisové k 3. lednu 2024, poděkovala jí za její 
práci pro senát a přivítala novou členku AS FHS UK, která byla zvolena jako 1. náhradnice, V. 
Borisovou, jež se mandátu ujala k 5. lednu 2024. Dále představila program jednání, který byl 
přítomnými schválen tichým souhlasem. 

2) Kontrola a schválení zápisu ze zasedání AS FHS UK konaného dne 14. prosince 
2023 
(předkládá předsednictvo AS FHS UK) 

J. Wohlmuth Markupová představila návrh zápisu. Předem ani na místě neměl nikdo z 
přítomných senátorů a senátorek k zápisu žádné připomínky. J. Wohlmuth Markupová proto 
zahájila hlasování o schválení zápisu ze zasedání AS FHS UK konaného dne 14. prosince 2023. 

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ: 13 
Hlasování: PRO:   12    

PROTI:   0 
ZDRŽELO SE:   0 
NEHLASOVALO:  0 

USNESENÍ:  AS FHS UK schvaluje předložený zápis ze zasedání konaného dne 14. 
prosince 2023. 

16.09 – přichází senátorka M. Plass, počet přítomných senátorů a senátorek se zvýšil na 13. 

3) Informace děkanky 

J. Wohlmuth Markupová předala slovo děkance V. Sokolové, jež poděkovala za slovo a 
informovala AS FHS UK ohledně: 
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 Reakce FHS UK dne 21. 12. 2023, kdy díky vlastním zdrojům byla fakulta 
informována před tím, než se události na FF UK objevily v médiích. Došlo tedy k 
okamžitému uzavření všech vchodů do budovy. 

 Děkanka V. Sokolová poděkovala jmenovitě tajemnici K. Zeman, proděkanovi pro 
vnější vztahy O. Vášovi a jeho týmu za adekvátní a rychlé reakce. Kromě výpomoci s 
organizací osob na místě byl také okamžitě zrušen fakultní vánoční večírek. FHS UK 
mezi prvními reagovala s kondolencemi a podporou. Vedení FHS UK se druhý den 
zúčastnilo pietního aktu na pietním místě před Karolinem, rovněž se spolu se 
zástupci AS FHS UK a fakultními zástupci AS UK účastnili zádušní mše, která se 
uskutečnila 23. 12. 2023 v katedrále sv. Víta, Václava a Vojtěcha na Pražském hradě. 

 Tentýž den došlo ke zřízení fakultní krizové informační linky. Informace děkanky 
byly rozeslány hromadným e-mailem všem vyučujícím a studujícím. V průběhu 
svátků probíhala mimořádná kolegia a schůzky. 

 Novou bezpečnostní koordinátorkou fakulty se stala S. Říhová. 

 Fakultní krizová linka fungovala do 7. 1. 2024, v současné chvíli se její provoz 
prodlužuje, nicméně bude na doporučení Bezpečnostního odboru UK (BO UK) 
fungovat jako linka pro podněty. Pomůže důsledně mapovat různé incidenty a 
podněty týkající se otázky pocitu ohrožení či pocitu bezpečí. 

 Došlo ke zřízení e-mailu bezpecnost@fhs.cuni.cz, na který je možné psát dotazy a 
podněty týkající se bezpečnostních otázek. 

 Budova FF UK na náměstí Jana Palacha se otevře se začátkem nového semestru 
kromě nejvíce zasaženého patra. Ze strany FHS UK došlo okamžitě k nabídce 
materiální podpory pro FF UK, zejména možnosti umístit vybranou katedru či 
studijní program dle uvážení do budovy FHS UK. Sběr podnětů probíhal do 10. ledna, 
nyní probíhá jejich vyhodnocování. 

 Katedra sociální a kulturní antropologie se zapojila do zpracování prožitků z pietního 
místa. V. Sokolová ocenila zapojení ostatních členů akademické obce za zapojení do 
pomoci FF UK. 

 2. 1. 2024 proběhlo mimořádné kolegium děkanky, kde se probírala opatření a 
následné kroky. Fakulta získala od RUK k dispozici bezpečnostní studii měkkých cílů, 
kterou zpracoval BO UK v průběhu let 2022–2023. Studie se týká předností, limitů a 
analytických specifik budov. Následně došlo k domluvě schůzky s BO UK, která 
proběhla 11. 1. 2024. 

 Dále V. Sokolová představila informace a kroky doplněné o poznatky plynoucí ze 
schůzky s BO UK, s jehož zástupci Z. Kalvachem a O. Slámou vedení fakulty předem i 
na místě projednalo množství podnětů, informací a dotazů stejně jako časovou osu 
přijetí možných nových opatření.  

 Během schůzky s BO UK zazněl dle V. Sokolové například návrh na organizaci 
panelové diskuze, které by se zúčastnili zástupci BO UK a studující FHS UK, s nimiž by 
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byly diskutovány jednotlivé metodické pokyny. V. Sokolová požádala studentské 
senátory a senátorky o zamyšlení, kdy by podle nich bylo vhodné uspořádat takovou 
akci, a o to, aby se pokusili zmapovat zájem studujících o její uspořádání.  

 Za účelem lepší evidence podnětů bude také zřízen on-line formulář na platformě MS 
365. 

 Dojde ke zřízení dalších způsobů rychlé komunikace. Krizový informační svolávací 
systém (KISS) je v přípravě, zabývá se jím RUK i FHS UK pod vedením nově vzniklého 
10členného krizového týmu FHS UK. Dojde k proškolení krizového týmu, 
managementu fakulty, vedoucích kateder a dalších osob. Kromě vedoucích 
pracovníků bude školení probíhat na bázi dobrovolnosti. 

 Mezi doporučeními od BO UK byly např. kurzy první pomoci, cvičení v rámci požární 
ochrany či evakuace pro studující pod vedením profesionálů (i ve spolupráci s 
lékařskými fakultami). FHS UK o tato školení projevila předběžný zájem.  

 UK se podle V. Sokolové nekloní k instalaci bezpečnostních rámů či zabezpečování a 
„opevňování“ budov. Primární je otázka prevence a reakce, aby všichni věděli, co 
dělat v případě mimořádné události či ohrožení. 

 Velkým tématem je pro vedení fakulty fungování recepce FHS UK, jelikož dosavadní 
systém považuje za nevyhovující. Budova má alarm napojený na HZS, není tedy 
nutná ostraha objektu 24 hodin denně. Vedení FHS UK by rádo šlo cestou 
kombinovaného přístupu. Pozici běžných recepčních by bylo možné nabídnout 
studujícím v čase 7:00-19:00 a dále přijmout 1–2 zaměstnance s komplexnější náplní 
práce. 

o S. Říhová doplnila, že by se v případě studujících jednalo skutečně o pozici 
recepčního, např. pomoc s orientací v budově, přebírání balíčků a pošty. 

 V. Sokolová podotkla, že budova bude otevřena od 6:00 do 22:00 včetně víkendů, 
přičemž dodržování této provozní doby bude důsledně kontrolováno.  

 RUK plánuje v průběhu následujících 3 měsíců analytickou svodku akutních 
momentů v konkrétních budovách, tedy i na FHS UK. 

 Postupně dojde k revizi kamerového systému. Především jde o zajištění možnosti 
zpětného záznamu. 

 Dále se naskytla otázka promyšlení aspektů při nebezpečí týkající se 
handicapovaných osob. V. Sokolová navrhla umístit kurzy, které handicapované 
osoby navštěvují, do pater se snadnějšími únikovými cestami, což zástupci BO RUK 
předběžně nevyhodnotili jako urgentní záležitost.  

J. Wohlmuth Markupová poděkovala V. Sokolové za poskytnuté informace a otevřela 
diskuzi. O slovo se přihlásila T. Chavalková Badurová, jež se dotázala, zda má S. Říhová 
jakožto bezpečnostní koordinátorka zástupce a popřípadě koho. V. Sokolová podotkla, že i v 
rámci RUK je pouze jedna centrální osoba, potvrdila ale, že S. Říhová zástupce mít bude. 
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Momentálně je však tato role pouze koordinační. V případě mimořádné události jsou nyní 
rozděleny přesné role, kdo a co má dělat. 

Dále se T. Chavalková Badurová dotázala, zda má FHS UK k dispozici kontaktní osobu v 
případě mimořádné události. A pokud ano, zda je v případě, že by daná osoba nebyla v tu 
chvíli dostupná, vhodné, aby na recepci byli přítomni studující, kteří nejsou školeni na 
krizové situace. V. Sokolová podotkla, že klíčové telefonní číslo je nyní na krizovou linku, 
kterou obsluhuje S. Říhová jako bezpečnostní koordinátorka. Číslem disponuje i BO RUK a 
jeho prostřednictvím Policie ČR. V případě, že PČR přijde fyzicky, měli by být její 
představitelé informováni na recepci, na koho se mají obrátit.  

S. Říhová dodala, že bezpečnostní koordinátor není osobou řídící provoz budovy, v 
případě mimořádné události to má za úkol krizový tým. Úkolem bezpečnostního 
koordinátora je zprostředkovávat informace mezi RUK a FHS UK a podílet se na přenosu 
informací a zkušeností mezi BO UK a FHS UK. Úkolem krizového týmu je, aby prošel školením 
pro připravenost a každý člen v případě mimořádné situace věděl, co má dělat. Co se týče 
recepce, v ideálním případě by tam měl být pracovník security či technický pracovník, který 
zabezpečuje systému EPS (systém požárního hlášení navázaný na hasiče) spolu s 
pracovníkem recepce, který se stará o již zmíněnou úlohu recepčního. Všichni na recepci by 
měli být proškoleni. Co se týče případného příjezdu PČR/IZS v krizových situacích, kontaktní 
osobou by měl být člověk řídící EPS systém, který by u sebe měl mít informace se stručnými 
informacemi, plánkem budovy a kontakty. Je absolutní prioritou fakulty, aby tento systém 
fungoval, což potvrdila též V. Sokolová.  

T. Chavalková Badurová se dotázala, zda BO UK doporučil nějaký interní alarm, který by 
byl v budově aktivován v případě mimořádné události, aby o potenciálním nebezpečí věděli 
všichni v budově.  P. Pavlík se vložil do diskuse s tím, že je nejdříve nutné připravit plány a 
průběžně je realizovat v následujících měsících. Ocenil nabízené možnosti ohledně školení 
první pomoci ideálně s půlroční periodicitou. 

V. Sokolová potvrdila, že dojde ke kontaktování lékařských fakult, které to nabízí. Školení 
poté bude probíhat zde na fakultě podle požadavků. Dále dodala, že se jednalo o ojedinělý 
incident, který skončil. Neznamená, že se nebude dále nic dít, ovšem panika není momentálně 
na místě a je důležité vše promyslet a udělat dobře. Ohledně alarmu V. Sokolová uvedla, že 
máme k dispozici interní rozhlas. S. Říhová doplnila, že alarm se skrze interní rozhlas 
prozatím používá v případě hlášení požáru. 

P. Pavlík se dotázal na možnosti psychologické pomoci, M. Pustková doplnila informaci 
ze schůzky s kancléřkou UK, podle níž by se měly v lednu konat akce pro FF UK a v 
únoru/březnu dojde k nabídce pomoci pro studující z jiných fakult. Proděkanka pro vnitřní 
vztahy D. Bittnerová informovala, že RUK a UK Point nabízely různé formy psychologické 
pomoci a podpory. RUK s podporou děkanky V. Sokolové rozeslal vyučujícím prosbu o 
vstřícnost a otevřenost vůči studujícím v rámci zkouškového období. V. Sokolová doplnila, že 
v případě potřeby podpory a pomoci je zde již zmiňovaná krizová linka i e-mail 
bezpecnost@fhs.cuni.cz. D. Bittnerová nabídla i svůj e-mail – dana.bittnerova@fhs.cuni.cz – 
pro případné podněty či potíže a následnou pomoc s jejich řešením.  
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V. Borisova požádala o rekapitulaci kompetencí krizového týmu a o upřesnění klíče, 
podle kterého byly dané osoby do krizového týmu jmenovány. Dále se zeptala, zda bude k 
dispozici bezpečnostní protokol pro zaměstnance, zaměstnankyně a studující. V. Sokolová 
podotkla, že v případě krizového týmu se nejedná o poradní orgán. Krizový tým je čistě 
operativní tým s nacvičenými rolemi fungující ad hoc, koordinující kroky v rámci mimořádné 
situace. Jmenování probíhalo na základě funkcí a pozic, které dané osoby zastávají. Součástí 
jednání je i odpovědnost, jde tedy o osoby v zaměstnaneckém poměru k instituci. Proto se na 
krizový tým nelze běžně obracet. Pokud bude mít kdokoliv jakýkoliv podnět, je zde e-mail 
bezpecnost@fhs.cuni.cz a bezpečnostní koordinátor, který má k dispozici i rozcestník dělící 
tyto dotazy podle toho, zda se jedná o pomoc, podporu, nutnost něco ohlásit či jiné podněty. 
Jak již bylo zmíněno, bude vytvořena evidence podnětů týkajících se bezpečnosti 
prostřednictvím on-line formuláře.  

V. Sokolová dále podotkla, že k dispozici je evakuační plán a bezpečnostní řád. Nyní se 
bude důsledně trvat na informovanosti zaměstnanců, zaměstnankyň a studujících. Tyto 
znalosti budou poté doplňovány různými školeními. 

J. Horský se dotázal na možnost zakázat vnášení nebezpečných předmětů do budovy FHS 
UK, což podpořil i P. Pavlík. Děkanka V. Sokolová odpověděla, že RUK ponechává tuto 
možnost na jednotlivých fakultách, FHS UK již tento zákaz ve svém provozním řádu má. P. 
Pavlík doplnil, že bude iniciovat podobnou diskuzi na AS UK. 

4) Různé 

− J. Wohlmuth Markupová otevřela bod, o slovo se přihlásila proděkanka pro doktorské 
studium a koordinaci J. Jeníčková, která v rámci projednávání akreditace navazujícího 
magisterského programu Applied Middle Ages upozornila na dílčí změny. Studium by 
mělo být z rozhodnutí RUK společné s FF UK, která jej bude akreditovat později. Obě 
fakulty budou mít jiný studijní plán. Obsahově ani personálně se již senátem projednaná 
akreditace neliší, ale kvůli FF UK se rozložení oblastí vzdělávání změnilo následovně: 
50% Filologie, 30% Historické vědy, 10% Vědy o umění a kultuře a 10% Filosofie a 
religionistika. Velice drobně byl také upraven profil absolventa tohoto studijního 
programu. AS FHS UK vzal informace o dílčích změnách navazujícího magisterského 
programu Applied Middle Ages tichým souhlasem na vědomí. 

− J. Wohlmuth Markupová přítomné informovala o tom, že návrh na nominaci A. Markové 
jako zástupkyně FHS UK v Radě vysokých škol byl schválen AS UK.  

− Dále se J. Wohlmuth Markupová dotázala V. Sokolové na probíhající přijímací řízení a 
propagaci studijních programů. V. Sokolová odkázala na příslušné proděkany, informace 
však doplnila M. Plass, která informovala o organizaci fakultního dne otevřených dveří. 
Dále na doplňující dotaz uvedla, že bude mít fakulta od února reklamu na Facebooku, v 
březnu bude případně zacílena na konkrétní programy, z jejichž iniciativy mohou na 
Oddělení vnějších vztahů FHS UK vzejít další návrhy na propagaci.  
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− S. Říhová informovala, že 8. 2. 2024 bude probíhat focení s fakultním fotografem O. 
Trojanem, které je zejména určeno pro nově zvolené senátory a senátorky. 

− D. Bittnerová se dotázala studentských senátorů a senátorek na využití studentské 
kanceláře. M. Krofta podotkl, že spolkem Studenti FHS není tolik využívaná, ale bližší 
informace o fungování studentské kanceláře nemá. 

− V. Borisova se dotázala, jak pokračuje příprava doktorandské místnosti. V. Sokolová 
upřesnila, že je v řešení, bohužel v místnosti, kde ji chce vedení realizovat, je elektrický 
rozvod, pro který se nyní hledá vhodná zábrana. Zřízení doktorandské místnosti je 
nicméně pro vedení priorita. 

V. Sokolová poděkovala za sebe i za vedení FHS UK končícím senátorkám a senátorovi. 
Ocenila jejich práci a snahu, které umožnily, aby FHS UK byla lepší institucí. 

J. Wohlmuth Markupová navázala a informovala přítomné, že příští zasedání AS FHS UK 
proběhne již v novém složení. Jmenovitě poděkovala končícím senátorkám a senátorovi H. 
Novotné, M. Pražákové Seligové, S. Csandovi, M. Pustkové a zvlášť místopředsedkyni a senátorce 
M. Zandlové za jejich práci pro AS FHS UK.  

Dále J. Wohlmuth Markupová upozornila, že se v úvodu příštího zasedání, které proběhne 8. 
2. 2024, bude volit nové předsednictvo AS FHS UK. Jelikož se již do debaty nikdo další 
nepřihlásil, J. Wohlmuth Markupová poděkovala všem přítomným za účast a zasedání ukončila.  

 

Zapsala: Bc. Karolína Horáčková 

 

Přehled schválených usnesení: 

590. AS FHS UK schvaluje předložený zápis ze zasedání konaného dne 14. prosince 2023. 

 

 

Za správnost: Mgr. Jana Wohlmuth Markupová, Ph.D. 
(předsedkyně AS FHS UK) 
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